
شخص رئیس جمهور باید پاسخگوی شرایط باشد
گفت و گو با نائب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس درباره تأثیر فشارهای اقتصادی بر آسیب های اجتماعی:
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این روزها با تشدید فشــارهای اقتصادی و 
رشد فقر، پیامدهایی چون خودکشی، قتل، 
نزاع های خیابانی، جیب بری و آســیب های 
اجتماعی دیگــر نیز روبه افزایش اســت. 
کمااینکه به عنوان مثــال، تازه ترین نمودار 
پژوهشی دانشــگاه علامه طباطبایی تهران 
که به مناســبت روز جهانــی جلوگیری از 
خودکشی منتشر شــده بیانگر آن است که 
آمار سالانه خودکشی جوانان در ایران به دو 
برابر میانگین جهانی رسیده است. کمااینکه 
آمار منتشر شده در روزنامه اعتماد نیز حاکی 
از آن است که از ابتدای سال جاری تا دی ماه 
دست کم 23 نفراز کارگران شهرهای مختلف 
خودکشی کرده اند. پزشــکی قانونی کشور 
نیز در جدیدترین آمار خــود، از افزایش ۷ 
درصدی مراجعه به پزشکی قانونی تهران در 
سه ماهه ابتدای امسال در پی نزاع خبر داده 
است. که البته گفته می شود بسیاری از این 
نزاع ها در جایی ثبت رســمی نمی شود... . به 
هرترتیب در سال های اخیر به ویژه چندین 
ماه گذشته، روانشناسان و متخصصان حوزه 
آسیب های اجتماعی، هشدارهای بیشتری 
را در این خصوص اعلام می کنند و خواستار 
توجه و راهکارهای فوری برای آن هستند. اما 
کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
دراین باره چه می گوید. با کیومرث سرمدی، 
نائب رئیس کمیســیون اجتماعی به گفتگو 

نشستیم که درادامه می خوانید:
 به نظر شما اوضاع دشوارمعیشتی چه 

تاثیری بر آسیب های اجتماعی دارد؟
متاسفانه عمده ترین علت انواع معضلاتی که امروز 
درجامعه می بینیم خود مجریان قانون هستند که 
آنچه را به آن ملزم و متعهد شده اند یا انجام نمی دهند 
یا نصف و نیمه است. ببینید، این یک واقعیت است 
که تیم اقتصادی دولت با افرادی که دارد در مدیریت 
و کنترل بخشی از مشکلاتی که هست واقعاً ناتوانند. 

بنابراین نتیجه اش گرفتاری های معیشتی و مشکلات 
اقتصادی می شود که خروجی آن با کمال تأسف بروز 
انواع ناهنجاری و بزه و آســیب درجامعه است. فقر 
برهمه چیز اثرمی گذارد، از مســائل روحی روانی 
خانواده ها گرفته تا ارتباطــات عاطفی بین آن ها، تا 
خشــونت و عصبانیت های مردم در سطح جامعه و 
ایجاد نارضایتی و اعتراضات که اخیراً هم نمونه اش 
را دیدیم. به ویژه در قشــرکارمند و کارگر و بخش 
عمده ای از مردم که بیکارند و درآمد خوبی ندارند. 
لذا تنگدستی و فشارهای مضاعف معیشتی بر همه 

زمینه های زندگی اجتماعی و سیاسی مؤثر است.
درمجموع آسیب های اجتماعی ناشی 
از فقر چند درصد رشد داشته است، آیا 
مرکــز پژوهش های مجلس یا کمیســیون 

اجتماعی دراین باره آمار جدیدی دارد؟
ببینید، وقتی میــزان افراد مبتلا به آســیب های 
اجتماعی را به لحاظ آماری و دقیق بررسی می کنیم 
می بینیم که یــک بخش اندکی در بین اقشــاری 
است که مرفه هستند. عمده مباحثِ اعتیاد، فرار از 
خانه، حاشیه نشینی، عدم تحمل یکدیگر، نزاع های 

خیابانی و سرقت ها و غیره، همگی ناشی از مسائل 
اقتصادی است و مصداق حدیث پیامبراعظم است 

که می فرمایند »کادالفقر یکون کفرا«.
هشدارشما به عنوان نماینده ملت به 

مسئولان اجرایی چیست؟
بارها هم بنده و هم اکثرهمکاران تذکرهای متعدد 
دادیم. واقعاً هشدار جدی به آقای رئیسی می دهیم 
چراکه ایشان سکان دار مملکت هستند. مخصوصاً 
به عنوان کسی که وعده هایی را درحوزه معیشت و 
سفره مردم دادند اما نه تنها محقق نشد بلکه چندین 
برابر فشار برمردم هم بیشتر شد. لذا به شخص رئیس 
جمهور هشدار می دهیم که مشخصاً نسبت به تیم 
اقتصادیشان تجدید نظرکنند و وزرایی که ناکارآمد 
هستند را حذف کنند. از طرفی در نوع دیپلماسی و 
ارتباطات کشورمان با سایر کشورها قطعاً باید تجدید 
نظر کنند. باید درحوزه دیپلماسی خارجی یک تیم 
قوی تر و آگاهتر به مســائل وجود داشته باشد تا با 
حفظ خطوط قرمز کشــورمان، حداقل مناسبات و 

ارتباطاتمان با کشورهای دیگر توسعه بدهند.
آیا بعد از تذکرات و هشدارها، گوش 

شنوایی هم وجود داشته است؟
معتقدم که اگر گوش شنوایی هم وجود داشته، این ها 

توانمندی و برنامه لازم را برای اهداف نداشتند.
به نظرشما آیا زمان آن نرسیده که مانند 
 ادوار قبــل، اســتیضاحی صورت

 بگیرد؟
ببینید، الان نگاه مجلس هم این اســت که باید به 
صورت جدی تر از اهرم های نظارتی استفاده شود. 
چون دیگر از تذکر گذشــته و باید ســؤال و بعضاً 
اســتیضاح از رئیس جمهور صورت گیرد. معتقدم 
که دراین شرایط حتماً شــخص آقای رئیسی باید 

پاسخگوی مطالبات نمایندگان باشد.
یعنی با توجه به اوضاع تورمی بازار و 
نارضایتی مردم، احتمال اســتیضاح 

رئیس جمهور وجود دارد؟
به هرحال نگاه قاطبــه نمایندگان این اســت که 
پاسخگوی اصلی سؤالات و مشــکلاتی که وکلای 
مردم مطرح می کنند باید شخص رئیس جمهور و 
فرمانده اقتصاد کشــور که الان معاون اولش آقای 

مخبر است، باید باشند.

 پیشگویی زلزله و جنجالی هایی 
که ادامه دارد؛

 نوسترآداموس های 
معاصر و مخالفان!

بعد از وقوع زلزله مرگبار و دردنــاک در ترکیه و 
ســوریه، توئیت یک کاربر هلندی به نام »فرانک 

هوگربیتز«، حسابی سر و صدا کرد.
این فرد، مدتی قبل از وقوع این زلزله سهمگین، 
در صفحه رسمی اش در توئیتر، وقوع چنین زلزله 
شــدیدی را در مناطق جنوبی ترکیه پیش بینی 
کرده بود و بعد از آنکه این اتفاق رخ داد، او حسابی 
مشهور شد و حالا بیش از یک میلیون فالوور دارد.

هوگربیتز مدعی اســت که به عنــوان محقق در 
ســازمانی به نام بررسی هندسه منظومه شمسی 
)SSGEOS( به فعالیت می پردازد و حالا نسبت به 
انتساب یک پیش بینی به او در مورد وقوع زلزله در 
پاکستان و افغانستان واکنش نشان داده و در کل 
کل با یکی از کاربران و در دفاع از اینکه پیش بینی 
زلزله وجود دارد، از فرد دیگری که در این زمینه 

موفق بوده، نام برده است.
ماجرای کل کل هوگربیتز و دکتر فیل

هوگربیتز در توئیت اخیرش که روز بیست 
و چهارم فوریه منتشر شد، نوشت: »وب سایتی به 
نام http://frankhoogerbeet.com که متعلق به 
من نیست، ادعای کذبی را مطرح کرده و نوشته:" 
فرانک هوگربیتز، پیش بینی کرده که زلزله آتی در 
پاکستان، افغانستان و هند و بخش غربی اقیانوس 
هند به وقوع خواهد پیوســت" امــا واقعیت این 
اســت که ســازمان SSGEOS هرگز این گونه 

پیش بینی هایی را انجام نمی دهد.«
کاربری به نــام دکتر فیــل هم در پاســخ به او 
نوشته: »نه ســازمان زمین شناســی آمریکا و نه 
هیچ دانشــمند دیگری هرگز یک زلزله بزرگ را 
پیش بینی نکرده. ما نمی دانیم که چطور این کار 
انجام می شود و انتظاری هم نداریم که آینده قابل 
پیش بینی باشد. دانشمندان سازمان زمین شناسی 
آمریکا فقط می توانند احتمــال وقوع یک زلزله 
مهم را محاسبه کنند.« البته دکتر فیل، کاربری 
معمولی است که در بیوگرافی اش در توئیتر خود 
را مقیم لبنان و یک گزارشگر ارشد و تولید کننده 
تلویزیونی، مشاور شــبکه های اجتماعی و معلم 

معرفی کرده است.
فرانک هوگربیتز هم در پاسخ به او نوشته: »جیم 
برکلند، محقق سازمان زمین شناسی آمریکا موفق 
به پیش بینی یک زلزله بزرگ شده بود و سازمان 
زمین شناسی آمریکا به او گفته بود که اجازه انجام 
این کار را ندارد و دوماه او را تعلیق کرد.« و در ادامه 
جلدی از یک کتاب با نام »مــردی که زلزله ها را 
پیش بینی می کند« که درمورد برکلند نوشــته و 
منتشر شده را بازتاب داد.در توضیح مختصر این 
کتاب می خوانیم: »جیم برکلند، زمین شناسی از 
کالیفرنیا بود که زلزله معروف ۱۷ اکتبر سال ۱۹۸۹ 
که در خلیج سانفرانسیسکو رخ داد را پیش بینی 
کرد. این اولین کتابی است که توانایی عجیب یک 
زمین شناس در پیش بینی زمین لرزه ها در جهان را 
توصیف می کند و شامل داستان هایی از بازماندگان 
زلزله و جزئیات زیادی درباره فعالیت های لرزه ای 

در مناطق زلزله خیز جهان است.«
جیم برکلند کیست؟

جیمــز برکلنــد متولــد ۱۹۳۰ یــک 
زمین شــناس آمریکایی بود که در ســال ۲۰۱۶ 
درگذشت و شهرت اصلی اش به پیش بینی زلزله ها، 
از جمله زلزله سال ۱۹۸۹ در آمریکا و زلزله ۱۹۹۴ 
در نورتریج بود. او این ایده رایج را مطرح کرد که 
برخی افراد نسبت به زلزله ها حساس هستند. او 
در ســال ۲۰۰۶، در کتابی با نام »مردی که زلزله 
را پیش بینی می کند« به دنیا معرفی شد که این 
کتاب حاوی برخی از تئوری های او برای پیش بینی 
زلزله ها، از جمله جزر و مد، ماه، سرگردانی حیوانات 
خانگی، ســگ ها و گربه های گم شده و تغییرات 
میدان مغناطیسی اســت. البته لازم به ذکر است 
که هیچ یک از روش ها و پیش بینی های او در هیچ 
ژورنال علمی منتشر نشده و بسیاری از همتایان او، 
پیش بینی هایش را به چالش و مناقشه کشیدند و 
بسیاری از دانشمندان نیز او را یک دلقک نامیدند.

برکلند در دانشــگاه برکلی کالیفرنیا در رشــته 
زمین شناســی تحصیل کــرد و برای ســازمان 
زمین شناسی آمریکا کار می کرد و از سال ۱۹۷۳ تا 
۱۹۹۴ که بازنشسته شد، در سانتاکلارای آمریکا 

به عنوان زمین شناس مشغول به کار بود.
او پیش بینی هایش درباره زلزله را در وب سایت یا 
خبرنامه خود منتشر می کرد و یا در مصاحبه هایی 
در موردشــان به صحبــت می پرداخــت. او در 
 Gilroy مصاحبــه ای در ۱۳ اکتبر ۱۹۸۹ کــه در
Dispatch منتشر شــد، پیش بینی کرد که بین 
۱۴ تا ۲۱ اکتبر، زلزله ای به قدرت ۳.۵ تا ۶ ریشتر 
در ساحل سانفرانسیسکو به وقوع خواهد پیوست 
و چهــار روز بعــد از همان مصاحبــه، زلزله ۶.۹ 
ریشــتری در همان منطقه، رخ داد. همین اتفاق 
سبب شد تا مقامات دولتی از برکلند بخواهند تا 
دیگر پیش بینی نکند؛ چــرا که باعث ایجاد رعب 
و وحشــت می شــود و از همین رو برای دو ماه از 
فعالیت کاری اش محروم شــد.برکلند در مارس 
ســال ۲۰۱۱ نیز با فاکس نیوز گفتگو کرد و یک 
زلزله عظیم در کالیفرنیا در بین روزهای ۱۹ تا ۲۶ 
مارس سال ۲۰۱۱ را پیش بینی کرد. او از عواملی 
مثل موج های بلندی که در ۱۸ سال اخیر بی سابقه 
بوده و نزدیکی کره ماه به زمین، نام برد ولی چنین 
زلزله ای هرگز رخ نداد.برکلند تا ژوئن سال ۲۰۱۰ 
تمام پیش بینی هایش درباره زلزله را در وب سایت 
و خبرنامه اش منتشر می کرد و به گفته خودش، 

نرخ دقت این پیش بینی ها ۷۵% بوده.
منبع: خبرآنلاین
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جـامـعـه
Society7 انجام چه کارهایی استرس دنیای مدرن  

را کاهش می دهد؟

کلیدهای آرامبخش و کاربردی

پریسا جمدی / گروه  ترجمه
news@ naslefarda.net

بــرای موفقیت و قــوی مانــدن در دنیایی 
که پــر از فناوری های جدیــد و خارق العاده 
و همین طور پر از اســترس ها و فشــارهای 
روزانه اســت چه باید کرد؟ دنیای افسانه ایی 
مدرن پر از حمل ونقل های سریع ارتباط های 
لحظه ای بسیار آســان و آسودگی بیش ازحد 
اســت پس چرا اینقدر دادوبیداد می کنیم و 
ناراضی هستیم؟ تمامی سرعت ها، راحتی ها 
و آسایش های افســانه ایی در واقع برای ما به 
دردسر بدل شــده اند. دنیای مدرن شاید از 
بسیاری لحاظ آسان تر شده باشد اما آنچه را 
پرورش مان می داد از دســت داده ایم با آنچه 
مغز و بدنمان نیاز داشت قطع رابطه کرده ایم 

و منبع فراوانی از استرس به وجود آورده ایم.
 عادت های روزانه ای را در خودتان 

تقویت کنید
در پایین عادت های روزانه ای آورده شده است 
که زندگی را کامل تر و قابل کنترل تر می کنند 
و برای رسیدن به کامیابی کمک تان خواهند 
کرد. ممکن است همین حالا بسیاری از این 
موفقیت ها و مهارت ها را داشــته باشید پس 
اکنون می توانید نسبت به این چیزهای باارزش 
آگاه تر باشید. فقط ببینید که چگونه با وصل 
کردن خودتان به گذشته شــادتر و موفق تر 
می شوید و چطور مغز و جســمتان سالم تر 
می شــود و از زندگی رضایت بیش تری پیدا 

می کنید.
 ســرعت تان را کم کنید، از دور 
خارج شــوید و خودتان را تکان 

بدهید
هر روز ورزش کنید و حرکات کششی انجام 
بدهید. )حتی اگر شــده برای ۵ دقیقه، چون 
این کار خیلی مؤثر و مفید اســت.( از پله ها 
استفاده کنید. اســتفاده از پله ها ارزشمند و 
نگاهی روبه جلو اســت. چیزی در طبقه سوم 
جا گذاشــتید؟ از اینکه به ســرعت بروید و 
بیاوریدش لذت ببرید. هر زمانی که توانستید 
پیاده روی و دوچرخه سواری کنید. برای اینکه 
از رفت آمدهای طولانی دور باشــید شــغلی 
نزدیک به منزل تان پیدا کنید. بیرون بروید یا 
روش های دیگری برای تماس با طبیعت پیدا 
کنید. مدت زمانی را هر روز آهسته قدم بزنید. 
بعضی جاها را پیاده بروید گل رُزی را بو کنید 
و حیوانی را نــوازش کنید. لحاظ کردنِ زمان 
اســتراحت در میان کارتان از اولویت هایتان 
باشد مطمئن باشید اینقدر احساس راحتی 
می کنید که اصلًا متوجه گذر زمان نمی شوید.

 از کارهای سخت لذت ببرید
روز را با یک روال آرام شــروع کنید 
مثلًا با یک تنفس عمیق و یک صبحانه خوب. 
نیم ساعت پس از بیدار شــدن خوراکی تان 
را بخورید و هر سه چهار ساعت در طول روز 

انرژی و سطح قند خونتان را ثابت نگه دارید.
 و از »حالت قحطی« که به جای ســوزاندن 
چربی، بدنتان را پر از چربی می کند جلوگیری 
کنیــد. خوراکی های مقــوی بخورید که به 
شما انرژی می دهند و برای بدنتان خاصیت 
دارویــی دارند. باغچه ای درســت کنید. این 
کار مزایــای زیادی بــرای ســلامتی، مغز، 
رفتار، ســطح اســترس، تمرکز و تغذیه تان 
دارد. باغبانــی و پــرورش گل و گیــاه خطر 
 ابتلا بــه فراموشــی و زوال عقــل را کاهش 

می دهد. 
همچنین پرورش گیاه و درخت کاری علاوه 
بر اینکه نیازتان به خرید از فروشــگاه ها کم 
می کند باعث احساس شادی و رضایتمندی 
در شــما می شــود. خوراکی های مقوی ای 
بخورید که گرمازدگــی را برطرف، قند خون 
را تثبیت، سیســتم ایمنی بدنتان را تقویت و 
هورمون هایتان را متعادل کرده و به سلامت 
دستگاه گوراش تان کمک می کنند. وعده های 
خوراکی تان را خودتان آماده کنید. پخت وپز 
از کارهای باارزش اســت ایــن کار حیاتی را 
می توانید هر روز برای خودتان و کســانی که 
دوستشــان دارید انجام دهید. هنر پر طعم 
و رنگ آشــپزی را یاد بگیرید. برای هر لقمه 
کمی صبر کنید شما برای این وعده خوراکی 
زحمت کشیده اید پس سزاوار است که از آن 

لذت ببرید. 
https://www.psychologytoday.:منبع
/201604/com/intl/blog/laugh-cry-live
mindful-habits-offset-the-stresses-

modern-living

یافته ها

نماینده مجلس در تشریح سؤال از وزرای نفت و نیرو؛

فاجعه گتوند نباید در مورد چمشیر تکرار شود
نسل فردا/  گروه پارلمانی

news@ naslefarda.net

نماینده مردم گچساران و باشت با اشــاره به سؤال از وزرای نفت 
و نیرو در مورد سد چمشــیر به عنوان بزرگترین طرح آبی کشور 
با تاکید بر اینکه فاجعه گتوند نباید در مورد چمشــیر تکرار شود 

بر ضرورت ارائه تضمین های لازم و کافی در این رابطه به مجلس 
تاکید کرد.

سید ناصر حسینی پور در تشریح سؤال خود از وزرای نفت و نیرو در 
مورد آغاز آبگیری سد چم شیر و عواقب زیست محیطی احتمالی 
)در راستای اصل ۸۸ قانون اساسی(، گفت: سد گتوند که دریاچه 

آن با مخزنی ۴ میلیارد و ۵۰۰ میلیون مترمکعبی دومین دریاچه 
مصنوعی بزرگ کشور پس از کرخه بوده و هزاران میلیارد تومان 
صرف تأسیس آن شده بود به دلیل وجود لایه ها، گنبدها و رگه های 
نمکی در اطراف محل آبگیری سد، آب آن شور شده و ضمن هدر 
رفت ســرمایه گذاری های انجام شده مشــکلات عدیده زیست 
محیطی به وجود آمده و خســارات مضاعفی را به کشور تحمیل 

کرده است.
وی افزود: اکنون در آستانه آبگیری سد چم شیر و قرار گرفتن حدود 
۴۰ درصد از مخزن سد روی سازند گچســاران این نگرانی وجود 

دارد که مطالعات انجام شده ناقص بوده و اتفاقی که برای سد گتوند 
افتاد برای چم شیر نیز تکرار شود بنابراین تمامی مسئولان مربوطه 
باید پاسخگوی مردم و نمایندگان آنها باشند و تضمین های لازم 
و کافی در مورد عدم تکرار فاجعه سد گتوند را به مجلس شورای 

اسلامی ارائه دهند.
نماینده مردم گچساران و باشت در مجلس یازدهم ادامه داد: وزیر 
نفت چه تدابیری برای عدم نشــت مواد نفتی از چاه ها و لوله های 
انتقال نفت به دریاچه سد اندیشیده شــده و وزارتخانه متبوعش 

تاکنون چه اقداماتی در این رابطه انجام داده است؟

بارهــا هــم بنــده و هــم 
اکثرهمکاران تذکرهای متعدد 
دادیم. واقعاً هشدار جدی به 
آقای رئیسی می دهیم چراکه 
ایشان ســکان دار مملکت 

هستند.

یلدا توکلی / گروه جامعه
   tavakoli.yalda11@gmail.com

 امروز هفتم اسفندماه ســالروز استقلال کانون وکلا 
و روز وکیل است و درســت در روز هفتم اسفند سال 
۱۳۳۱ لایحه اســتقلال وکلا با پافشاری های دکتر 
مصدق تصویب شد، به همین مناسبت حسین ادیب 
رئیس کانون وکلا دادگســتری اصفهــان، در جمع 
خبرنگاران به تشریح فعالیت ها و برنامه های این کانون 
پرداخت. وی با تاکید بر اینکه در این هفته برنامه های 
متعددی در اصفهان به اجرا در می آید گفت: یکی از 
مهمترین این برنامه ها حضور وکلا در برخی از مدارس 
برای آشنایی دانش آموزان با مسائل حقوقی و شرایط 
تحصیل و آینده شغلی این رشــته است. همچنین 
جشــن وکلا نیز در نهم اســفندماه برگزار می شود. 
شب شــعر ویژه وکلا نیز داریم و در ادامه یک دیدار 
با مقامات قضایی دادگستری و برنامه پیاده روی نیز 

خواهیم داشت.
نهاد وکالت یک حقوق صنفی است

وی با تأکید بر اینکه نهاد وکالت و اســتقلال 
آن صرفاً یــک امتیاز و دغدغه صنفی نیســت، بلکه 
یک حقوق صنفی اســت گفت: اگر وکیل استقلال 
نداشته باشد نقش آن در یک دادرسی عادلانه کمرنگ 
می شود. در واقع استقلال وکیل برای حفظ صیانت 
حقوق مردم در مراجع قضایی است، بنابراین کانون 
وکلا نســبت به اســتقلال وکلا و هم ذات استقلال 
قضات حساســیت ویژه ای دارد. رئیس کانون وکلا 
دادگستری اصفهان، مافوق یک وکیل را تنها قانون 
دانست و گفت: ما نسبت به اســتقلال کانون و وکلا 
حساســیت داریم و خواهیم داشت. مسلماً استقلال 
قانون و وکیل به این معنی نیســت که بدون نظارت 
باشد، تمام شیوه های رفتاری آن ها در مراجع قضایی 
صورت می گیرد و به معنی این نیست نظارت بیرونی 
را برنمی تابیــم. به همین جهت ما هرســاله این روز 
بزرگ را پاس می داریم. وی در ادامه اذعان داشت: در 
حال حاضر ۹۲ هزار نفر وکیل در کشور فعالیت دارند 
که از این تعداد ۳ هزار و ۵۰۰ نفر در اســتان اصفهان 
هستند. وی با اشاره وضعیت حق وکالت ها، توضیح 

داد: پرونده های تســخیری حق وکالت ندارند، اما در 
پرونده های معاملاتی قرارداد امضا می شود و اگر موکل 
به حقوق قانونی رسید می تواند بعد از وصول پرونده بر 
اساس تعرفه، حق الوکاله دریافت کنند. مبلغ وکلا بر 
اســاس آیین نامه تعیین حق الوکاله کانون های وکلا 
پیش بینی می شــود و قوه قضاییه تصویب می کند و 
نوع دریافت حق الوکاله بر اساس مبلغی خواهد بود که 

تصویب شده است.
وکلا تا 30 پرونده تسخیری را پذیرفته اند
ادیب اضافــه کرد: در حالی کــه هر وکیل ۳ 
پرونده معاضدتی یا تسخیری در طول یک سال باید 
بپذیرد شاهد هستیم که برخی از وکلا به خصوص در 
ماه های اخیر تا ۳۰ پرونده تسخیری را پذیرفته است. 
رئیس کانون وکلا دادگستری اصفهان با اشاره به اینکه 
اگر فردی از وکلا شکایتی دارد چه کار باید انجام دهد 
گفت: ما دادسرای انتظامی، کانون وکلای دادگستری 
داریم، چنانچه افراد شکایتی داشته باشند پرونده ها 
بازرسی خواهد شد. البته با توجه به میزانی که جمعیت 
وکلا رو به افزایش اســت، میزان تخلفات چشمگیر 
نیست. وی ادامه داد: جرائمی که برای وکلای متخلف 
در شعب دادگاه صادر می شود شامل این است که از 
۲ سال محرومیت از شــغل وکالت، ۳ ماه ممنوعیت 
ابطال پروانه وکالت و کارآموزی، یا تنزل درجه صادر 
می شود، البته گاهی هم تعلیق وکلا را خواهیم داشت 
و پس از رســیدگی تعیین تکلیف می شوند. رئیس 
کانون وکلا دادگستری اصفهان، اضافه کرد: در سال 
جاری در دادسراها ۵۵۸ پرونده وارده تخلفات و ۵۳۱ 
پرونده مختومه داشتیم که از این موارد ۳۰۶ مورد منع 
پرونده صادر شد، ۲۰۲ پرونده کیفرخواست خورد و 
به دادگاه ارسال شد و ۲۳ پرونده عدم صلاحیت شده 
است که ممکن اســت در این مورد دادسرا اصفهان 
صلاحیت انجام نداشته باشند و باید دادسرا دیگری 

رسیدگی کند.
اکنون 23۵ کارآموز فعال داریم

وی همچنین درباره کارآموزان کانون وکلا، 
بیان کرد: اکنون ۲۳۵ کارآموز فعال داریم و به واسطه 
قانون تسهیل ۴۱۱ نفر دیگر به تازگی پذیرفته شدند و 

به جمع افراد کارآموز اضافه خواهند شد. 
همچنین در سال آینده با افراد زیادی مواجه خواهیم 
شد. البته گفتنی است عدم حضور وکلا در دادگاه ها 
بیشــترین تخلفات وکلا اســت. ادیب در خصوص 
پرونده های تســخیری اعلام کرد: در سال جاری تا 
پایان بهمن ماه ۱۴۰۱، حدود ۳۵۰۰ پرونده تسخیری 
داشتیم که نسبت به سال گذشــته تعداد پرونده ها 
افزایش چشمگیر پیدا کرده و یکی از دلایل آن مسائل 
اخیری بود که در کشور رخ داد. در این جهت باید برای 
دفاع از پرونده ها وکلایی را تعیین می کردیم. همچنین 
هرماه حدود ۱۵۰ تــا ۲۰۰ پرونده معاملتی خواهیم 
داشت که در سال مجموعاً هزار پرونده می شوند. البته 
در حال حاضر ما حدود ۲۰۰ وکیل تودیعی نیز داریم 
که پروانه های خود را به کانون ســپرده اند و فعالیت 
نمی کنند، اما وکلایی هــم داریم که تودیع نکردند و 
فعالیتی هم ندارند یا شاید در سال به تعداد انگشتان 
دســت پرونده ندارند. البته برخی از وکلا هم تمدید 
پروانه تمدید نمی کنند، چراکه هزینه تمدید ۱ میلیون 
و ۵۰۰ تومان است و خیلی از افراد به علت عدم توان 
پرداخت انجام نمی دهند. امسال ۳۵۰ نفر تمدید پروانه 

نکرده اند و این در آینده خطرآفرین است.
کانون وکلا در خدمات رسانی پیشگام 

است
شــهرام محقق، نایب رئیس کانون وکلا دادگستری 
اصفهان، نیز در جمع خبرنگاران بــا تاکید بر اینکه 
تصویب قانون تســهیل صدور مجوزهای کسب وکار 
یک معضل و بحران در فعالیــت کانون برای پرورش 
نیروهای متخصص است گفت: مجلس با تصویب این 

قانون و نگاه بنگاه داری به حوزه وکالت مبنا و ساختار 
پذیرش کارآموزان را نادیده گرفــت. در کانون وکلا 
اصفهان از زمان تشکیل ۳۵۰۰ وکیل فعالیت دارند 
البته که در سراسر کشور ۹۲ هزار وکیل داریم و اگر 
این اشتغال را دولت می خواست فراهم کند بار مالی 
زیادی داشت. وی افزود: کانون وکلا در خدمات رسانی 
پیشگام بوده و در کشور هر فردی احتیاج به وکیل دارد 
و توانایی پرداخت حق وکلا را ندارد به کانون مراجعه 
کند تا از خدمات معضلاتی و حمایت کانون بهره مند 
شود. وی با تأکید بر اینکه مردم حق دارند که در امر 
دادرسی از وکیل مستقل کانون وکلا که پروانه دریافت 
کرده باشد، بهره مند شوند، افزود: وکیلی مستقل است 
که با استقلال و شهامت از حقوق دفاع کند، وکیلی که 
از کانون مســتقل پروانه دریافت نکند نمی تواند این 
وظیفه را انجام دهد. اگر مــا دایره ای داریم در اجرای 

تحقق دادرسی عادلانه است.
ارائه روزانه 100 مشـاوره حقوقـی توسط 

وکلای معاضدتی
روح اله محمـــدی بـــازرس هیئت مدیـره کانـون 
وکلای اصفهان نیز در این نشست تأکید کرد: وکلای 
معاضدتی مـا روزانه ۱۰۰ مشـاوره حقوقـی به مـردم 
ارائـه می کنند. وی افزود: در اصـل ۳۵ قانون اساسـی 
آمده اسـت کـه بـرای افرادی کـــه توانایی گرفتن 
وکیـل ندارند، بایـد امکاناتی فراهم کند کـه بتوانند از 
وکیل اسـتفاده کننـد در برخی مورد حـق برخورداری 
از وکیـل آنقـدر اهمیـــت دارد که در مـواردی اگر 
دادگاهـی بدون حضور وکیـل برگزار شـود، حکـم آن 

وجاهت قانونـی ندارد.

رئیس کانون وکلا دادگستری اصفهان، در جمع خبرنگاران:

وکلا تا 30 پرونده تسخیری را پذیرفته اند

اصفهان


